
Výročná členská schôdza WPA CZ-SK 2025 v ZOO Zlín - Lešná

12.4.  2025 sa  uskutočnila  ďalšia  z  pravidelných  schôdzí  World  Pheasant  Association  Czech
Republic  and  Slovakia  z.  s.  Schôdza  sa  konala  v  spoločenskom  zariadení  „U  supa“  v  areáli
Zoologickej záhrady Zlín – Lešná. Počasie nám prialo a napriek chladnému ránu sa ukázal slnečný
deň.

Schôdza začala krátko po deviatej hodine. Po privítaní a nevyhnutných náležitostiach sme boli
oboznámení s ekonomickou situáciou nášho spolku a bol nám predstavený finančný plán na tento
rok. Jeho súčasťou bol aj ďalší bod programu – Exota Olomouc 2025. Už niekoľkýkrát sme sa opäť
venovali spoločne tejto téme a zvažovali sme všetky aspekty týkajúce sa organizácie, koordinácie
a účasti spolku a jeho členov na tejto medzinárodnej výstave. Naša účasť na tohoročnej Exote bola
schválená a očakávame aktívnu pomoc a spoluprácu čo najväčšieho počtu členov.

Potom sme boli oboznámení so správou projektu Bažant zlatý krúžková séria 5000. Všeobecne
bolo  vyjadrené  znepokojenie  nad  aktuálnym stavom projektu,  ale  snažili  sme sa  nájsť  riešenie
a dohodli sme sa na potrebných krokoch, ktoré treba urobiť pre zlepšenie situácie. Projekt záchrany
bažanta vietnamského nasledoval a bolo veľmi zaujímavé sledovať prezentáciu o vývoji situácie
vrámci projektu, ako aj o praktických problémoch a ich riešení či už mimo krajiny výskytu tohto



bažanta  alebo  priamo  vo  Vietname  v  záchrannom  centre.  Správa  projektu  Obnovy  poľnohos-
podárskej krajiny a podpory zvyškových populácií jarabice poľnej bola ďalším bodom, v ktorom
sme sa zhodli  na potrebe  zlepšenia  priebehu  projektu a  hľadali  sme vhodné riešenia,  ktoré  by
posunuli  projekt  k  pozitívnym  ukazovateľom.  Potom  nám  bol  podrobnejšie  predstavený  stav
a  štatistika  chovov  vrámci  našej  sekcie  WPA aj  možnosti  využitia  štatistík  dostupných  online
vrámci celej WPA. 

Veľmi zaujímavým bodom programu sú jednoznačne vždy akcie a projekty WPA vrámci celého
sveta.  Približujú  nám  pútavé  prezentácie  projektov  bažantích  a  ďalších  druhov  ohrozených
živočíchov prebiehajúcich v rôznych častiach sveta. Aj tu dominoval program záchrany bažanta
vietnamského  so  svojou  zložitou  logistikou  a  množstvom spojených  problémov  pri  prevozoch
a budovaní záchranného centra. V spojení s týmto veľkým projektom vyznieva veľmi optimisticky
vzdelávanie miestnych ľudí a mladej generácie v miestach výskytu ohrozeného druhu.

Neskôr  som  členom  v  krátkom  vstupe  ozrejmil  súčasný  stav  našich  webovských  stránok
a nutnosť ich aktualizácie, respektíve potrebu urobiť zmenu, kvôli nevyhovujúcemu technickému
stavu. Na riešení tohto problému sa už podieľa ďalší webmaster z našich radov. Zdôraznil som,
že aj v tejto oblasti je potrebná aktívna spolupráca členov nášho spolku pri tvorbe obsahu našich
stránok. 

Ďalší  bod  programu  bolo  predstavenie  našich  prvých  WPACZ-SK NEWS,  ktoré  sa  plánujú
vydať  v  tlačenej  podobe.  Neskoršia  analýza  ukáže,  či  sa  nasledujúce  čísla  budú  tlačiť,  alebo
sa pristúpi k elektronickej podobe. 

Posledným bodom programu bola prezentácia firmy na výrobu voliér a panelových domčekov
DS Voliéry, v ktorej nám bola predstavená činnosť firmy. Nasledoval podpis zmluvy o poskytovaní
služieb. Všetkých najviac potešilo dojednanie zľavy pre členov WPA CZ-SK. Ďakujeme!

Po skončení schôdze sme sa spolu s pánom Štraubom pobrali na tradičnú prehliadku zoologickej
záhrady a jej zázemia. Myslím, že väčšinu najviac zaujal tropický skleník s množstvom exotického
vtáctva a priechodzia voliéra so supmi, kde sme sa s ním porozprávali o ich chove aj záchranných
aktivitách. Po rozlúčke sme sa rozišli na individuálnu prehliadku ZOO a cestu domov.



Rád by som poďakoval výboru za zorganizovanie schôdze, jej vedenie a zaistenie občerstvenia.
Zoologickej záhrade za prenájom sály pre naše potreby a voľný vstup do ZOO. Pánovi Václavovi
Štraubovi za komentovanú prehliadku záhrady. Všetkým zúčastneným, že sa rozhodli pricestovať
na členskú schôdzu a prejaviť tak záujem o činnosť nášho spolku. Teším sa na ďalšie stretnutie.
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